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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  2 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 11/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 13 de juny del 2013 
Horari: 19:30 h a 20.40 h 
Lloc: Centre Cívic de la Creu Alta – Cal Balsach 
 
 
Assistents 
 
Josep Ayuso Raya, president 
Cristina Moreno Ramos, vocal regidora de la llista més votada de la ciutat 
Alberto Riosalido Vasallo, vocal del PSC 
Manuel Corral Rodríguez, vocal de l’AV de Can Puiggener 
Carme Folch Aura, vocal de les entitats culturals 
José Luis Gil Siles, vocal de les entitats regionals 
Josep Moreno Gutiérrez, vocal del grup altres entitats 
Rafael Sánchez Montoya, vocal del grup altres entitats 
Pere Güell Gavilán, secretari delegat  
 
Altres assistents: 
 
Josep Escartín i Laurito, Síndic Municipal de Greuges de Sabadell 
Susana Gallego González, comissionada de Relacions Ciutadanes 
Josep Serrano Blanquer, cap del Servei de Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes 
Maria Muñoz Martínez, tècnica de territori del Districte  
Públic assistent  
 
 
Absents 
 
Manel Pizarro García, vocal de CIU 
Lluís Saila González, vocal de CIU 
Francisco Navarro Sánchez, vocal de l’AV de Can Puiggener Nord 
Josep Maria Galofré Domingo, vocal de les entitats culturals 
Margarida Solà Montoya, vocal de les entitats culturals 
Francisco García Lorenzo, vocal de les entitats esportives 
Joan Forrellat Escursell, vocal de les entitats esportives 
Daniel Casanellas de Haro, vocal del grup altres entitats 
Meritxell Fonts Sala, vocal dels centres d’ensenyament 
Montserrat Baré Mañas, vocal dels centres d’atenció primària 
José Alberto García Quintana, representant del PP (5%) 
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Excusen la seva absència: 
 
Francesc Martínez Morlanes, vocal del PSC 
Maria Lluïsa Miret Pech, representant de l’ES (5%) 
Anselm Sans Brichs, vocal de l’AV de la Creu Alta  
Mireia Gargalló García, vocal de les entitats culturals 
Aurora Murillo Roman, vocal de les entitats juvenils 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Memòria del Síndic Municipal de Greuges 2012 
3. Presentació de les línies de treball de Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes. 
4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
 

1. Aprovació de l’acta anterior 
 
El sr. Josep Ayuso, president del Consell del Districte 2, dóna la benvinguda als 
assistents. Seguidament, pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del ple 
del mes d’abril abans de donar-la per aprovada. No hi ha cap intervenció i, per tant, 
s’aprova l’acta per assentiment. 
 
 

2. Memòria del Síndic Municipal de Greuges 2012 
 
El Sr. Ayuso presenta el Sr. Josep Escartín, Síndic Municipal de Greuges. El Sr. 
Escartín, després de saludar els assistents, comença la seva intervenció explicant que 
el Síndic té la funció d’atendre les queixes de totes les persones que es troben 
desemparades davant l’actuació de l’administració. 
 
El Síndic Municipal de Greuges pot intervenir en els casos que afecten els drets 
fonamentals i les llibertats públiques dels ciutadans i ciutadanes en l’àmbit de 
l’administració. 
 
Dades del síndic amb la ciutadania: 
 

• 17 oficines de proximitat 
• 275 entrevistes personals 
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• Visita a 34 entitats 
• Assistència a 127 actes 
• 6 ponències 
• 11 notes de premsa 
• 1251 joves a la 6a edició del programa Educació en Valors 
• 500 estudiants a l’acte del Dia Mundial dels Drets Humans 

 
2012 en xifres: 

 
• 1098 atencions 
• 196 expedients: 
 

- Gestió tributaria: 16,33% 
- Serveis Socials: 14,80% 
- Manteniment de Via Pública: 9,18% 
- Altres Ens: 8,67% 
- Mobilitat, Trànsit i transport: 7,65% 
- Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes: 6,63% 
- Llicències i disciplina: 6,63% 
- Educació: 5,61% 
- Habitatge: 5,10% 
- Altres temes: 19,40% 
 

• 247 recomanacions 
• 9 actuacions d’ofici 
 

El 84 % de les resolucions emeses han estat estimades a favor del ciutadà. 
 
El tant per cent de queixes referent al districte segon ha estat del 0,07 %. 
 
Percentatges de queixes del districte segon: 
 

• Aigua: 6 % 
• Aparcaments: 6% 
• Disciplina: 6% 
• Educació: 6% 
• Generalitat: 6% 
• IBI: 6% 
• Infraestructures educatives: 6% 
• Manteniment Via Pública: 6% 
• Serveis Socials: 6% 
• Soroll: 6% 
• Convivència: 11% 
• Estat: 11% 
• Multes: 11% 
• VIA PÚBLICA: Aparcament: 11% 
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Resolucions: 
 

• Gestió tributària (tributs i d’altres impostos): 3% 
• Multes: 3% 
• Espai Públic: 3% 
• Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes: 3% 
• Altres: 6% 
• Assessoria Jurídica: 6% 
• Educació: 6% 
• Manteniment Via Pública: 6% 
• Altres Ens: 8% 
• Mobilitat, trànsit i transport: 8% 
• Serveis Socials 8% 
• Habitatge: 11% 
• Llicències i disciplina: 14% 
• Convivència: 17% 

 
• Total a favor del ciutadà: 58% 
• Resolt en tràmit: 31% 
• Mediació: 17% 
• Existeix Greuge: 11% 
• Trasllat: 8% 
• Renúncia: 3% 
• No admissió: 19% 
• Arxiu: 3% 
• No existeix greuge: 8% 

 
Feta aquesta presentació per part del Sr. Escartín (que reparteix entre els assistents 
una carpeta amb les dades anteriors documentades), el Sr. Ayuso obre un torn 
d’intervencions. Com que no n’hi ha cap, el president del Consell agraeix la participació 
del Sr. Escartín en aquest Consell de Districte i tanca aquest punt de l’ordre del dia. 

 
 
3. Presentació de les línies de treball de Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes 

 
El Sr. Josep Ayuso presenta el Sr. Josep Serrano, cap del Servei de Sostenibilitat i 
Gestió d’Ecosistemes. El Sr. Serrano explica el punt de l’ordre del dia acompanyat d’una 
projecció que es transcriu a continuació. 
 
 
“GESTIÓ DEL CICLE DE L’AIGUA 
 
Gestió del sistema de sanejament en alta de les aigües residuals 
 

  EDAR Riu Sec (EDAR = estació depuradora d’aigües residuals) 
  EDAR Riu Ripoll 
  Estacions de bombejament de Sant Oleguer, Can Roqueta i el Poblenou 
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Emissari de retorn d’aigües depurades al riu Ripoll i l’estació de bombeig del 
molí d’en Torrella. 
 

Xarxa SICAR (sistema d’informació i control de les aigües residuals) 
 

Mesura en continu mitjançant sensors i sondes de pH, Conductivitat, Sòlids en 
suspensió, Demanda química d’oxigen, Amoni, Nitrats i Ortofosfats. 

 
Altres 
 

 EDAR la Salut 
 EDAR Parc Sant Julià 

  EDAR Juan Ramón Jiménez 
  EDAR Lliga Protectora 

 
Programa de seguiment i control de les indústries 
 
Protocols 
 

 Ajuntament de Sant Quirze. 
 Ajuntament de Sentmenat i Consorci del Besòs 
 Ajuntament de Terrassa 
 Ajuntament de Castellar del Vallès 
 Ajuntament de Barberà del Vallès 

 
Seguiment de la qualitat de les aigües superficials i subterrànies 
 
Qualitat de les lleres 

  
 Riu Ripoll 
 Riu Sec 

 
Programa de vigilància 

 
 21 fonts naturals del terme municipal 
 Sèquia Monar 
 Pous municipals 

 
Terciari de Sant Vicenç de Jonqueres 
 
Subministrament aigües potables i no potables 
 

 Tarifes subministrament aigües potables i no potables 
 Pla Director d’utilització d’aigües potables 
 Pla Director d’utilització d’aigües no potables 
 Reglament de sanejament 
 Reglament de subministrament aigua 
 Ordenança estalvi d’aigua 
 Concessió aigües regenerades EDAR Riu Sec 
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 Programa seguiment qualitat aigües reg 
 
 
SOSTENIBILITAT URBANA 
 
Gestió energètica 

 
 Campanya diagnòstics energètics a establiments comercials 
 Campanya comptadors intel·ligents 
 Programa 50/50 escoles 
 Actuació eficiència energètica Escola Illa 
 Punts de recàrrega de vehicles elèctrics 

 
Pla per la millora de l’enllumenat i contra la contaminació Lluminosa 
 
Protocol d’actuació en episodis de contaminació de l’aire. 
 
Protocol per a la sostenibilitat 

  
 Plans estratègics 
  
  Estratègia Municipal per a la Mitigació del Canvi Climàtic a Sabadell 2008-2012 
  Seguiment de l’AGENDA 21+10 
  Gestió i aplicació de l’ordenança de soroll i vibracions 
  Pla d’Acció Local de Qualitat Acústica 
  Redacció i aprovació del Pla de Qualitat de l’aire 
  Redacció i aprovació de l’Ordenança sobre contaminació lumínica. 
  
 Educació ambiental 
 

Agenda 21 Escolar de Sabadell d’educació ambiental en el marc de la Ciutat i 
Escola. 
Jornada “Fem Dissabte” 
Taller d’estalvi d’aigua per a les escoles 
 Festa del Parc Agrari 

 
 Convocatòries 
 

“Blocs del Planeta – Blocs educatius de Sostenibilitat de Sabadell” 1a edició 
dels Premis Sabadell Sostenible. 

   
 Xarxes 
 
  Xarxa de Pobles i Ciutats per a la Sostenibilitat 
  Xarxa d’Escoles per a la Sostenibilitat de Catalunya 
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GESTIÓ DEL RODAL 
 
Prevenció d’incendis 
 

 Pla de prevenció d’incendis (PPI) 
 Campanyes anuals de prevenció 
 Plans Tècnics de Gestió i Millora Forestal 

 
Agrupació de Defensa Forestal 
 
Plans Especials 
 

 Pla Especial de Camins 
 Pla Agroforestal de Llevant 

 
Informes 
 

 Tècnics ambientals 
 Disciplina urbanística 

 
Protocols 
 

 Protocol d’actuació per protegir la fauna i la flora autòctona quan es fan obres 
 Protocol d’actuació de l’Ajuntament de Sabadell amb l’Agrupació de Defensa 
Forestal 

 Protocol d’actuació per batudes de caça del senglar amb arma de foc. 
Protocol d’actuació per a la gestió d’espècies de fauna salvatge autòctona i 
altres animals morts o ferits. 
Protocol d’actuació davant situacions d’emergència: nevades, baixes 
temperatures, onada de calor i fort vent. 

 Protocol d’incendis forestals d’acord amb el Pla d’Actuació Municipal. 
 
Hortes 
   

 Reglament de règim d’ús dels horts 
 
Gestió d’Horta Municipal 
 

 Horta de Can Roqueta 
 Horta de Can Bages 
 Horta d’en Romau 
 Horta dels Plàtans 
 Horta de la Verneda de Can Deu 
 Horta del Prat Vell 

 
Comunitats de regants 

 
 Comunitat de regants sèquia Monar 
 Comunitat de regants horta d’en Romau 
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Reglamentació, manteniment i activitats 
 

 Ordenança de Protecció del rodal 
 Autoritzacions activitats 
 Clausura d’abocadors 
 Manteniment de camins 

 
Xarxes 
 

 Xarxa de Custòdia del Territori (XCT) 
 FEDENATUR 

 
Protocol del Rodal 
 
 
PARCS PERIURBANS 
 
Parc Agrari 
 

 Gestió de les finques 
 Gestió de la vinya 
 Mongeta del Ganxet 
 Autoritzacions de caça 
 Àrea d’estada Sant Julià d’Altura 
 Manca de garantia “Parc Agrari de Sabadell” 

 
Fundació Miquel Agustí 
 

 Registre de varietats vegetals 
 Campus d’Estiu Jaume Bros 

 
Parc del Ripoll 
 

 Gestió de la fauna ictícola 
 Conveni Governança Ambiental 
 Àrea d’estada Sant Vicenç de Jonqueres 
 Eliminació de canya 
 Neteja de guals 

 
Protocol risc d’avinguda 
 
Parc de la Salut 

 
 Autoritzacions d’ús de l’espai públic 
 Manteniment del Parc de la Salut 

 
Un cop acabada la intervenció del Sr. Serrano, el Sr. Ayuso obre un torn de paraula. 
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Pren la paraula el Sr. Rafael Sánchez Montoya, que comenta que abans des de 
l’estació de Can Roqueta es feia el bombeig fins a Can Pagès i des de fa un temps no 
es fa. Un altre tema són les canyes, que es queden enganxades a la zona de la 
cascada al riu Ripoll. 
 
El Sr. Josep Serrano comenta que des de fa un any, a causa de les retallades, 
l’emissari no està sempre en funcionament. S’han hagut de limitar algunes coses. 
Només la despesa de la bomba són 50.000 €/any. El tema de la canya és difícil 
d’eliminar, parlarà amb el servei per tal que s’hi pugui fer alguna actuació. Fa un any i 
mig van intentar negociar amb l’ACA per poder entrar a la llera. S’està negociant un 
conveni per poder fer aquesta actuació. 
 
Pren la paraula el Sr. José Luis Gil, s’ha de fer més vigilància a la zona de pícnic de 
Sant Vicenç de Jonqueres, no hi ha control i es fa un mal ús de la zona. El fet que no hi 
hagi lavabos genera problemes. El Sr. Josep Serrano respon que són conscients de la 
situació de la zona de Sant Vicenç de Jonqueres. La Policia Municipal també ho sap i fa 
el que pot. Passa en aquesta zona i en altres punts del riu Ripoll, perquè és un espai 
petit, per això s’està treballant en el pla de Camins. El tema dels lavabos el projecte està 
redactat, però de moment no s’ha pogut fer. 
 
El Sr. Josep Ayuso comenta que el projecte està fet, ja es va explicar. El problema és 
que per un tema de pressupost no s’ha pogut executar. 

 
 
4. Informació dels representants en els consell sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat 
 
Pren la paraula el Sr. Josep Ayuso, que comenta que per als consells de Salut, Esports i 
Ciutat no s’ha fet cap reunió nova. Pel que fa al ple del Consell Escolar Municipal es va 
reunir el dia 16 d’abril però en no ser-hi present avui la representant, la Sra. Meritxell 
Fonts, es posposa l’explicació fins el proper ple. 
 
 

5. Comunicacions 
 
El Sr. Josep Ayuso presenta la Sra. Susana Gallego, comissionada de Relacions 
Ciutadanes. 
 
 

6. Torn obert de paraules 
 
El Sr. Ayuso obre el torn de paraules. 
 
Pren la paraula el Sr. Jose Luis Gil, que comenta que hi ha molts problemes de 
incivisme amb els excrements dels gossos. Demanen més vigilància per tractar aquest 
tema. 
 
El Sr. Manuel Corral comenta que sempre han d’estar amenaçant que trucaran a la 
Policia Municipal. La gent és molt incívica. 
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La Sra. Cristina Moreno comenta que fa un temps es van fer uns díptics per informar la 
gent. 
 
El Sr. Manuel Corral comenta que això no serveix de res; si es posessin més multes 
s’aconseguirien resultats. 
 
El Sr. Ayuso comenta que és una assignatura pendent, no tan sol sen aquest municipi, 
sinó a tot arreu. Es posen moltes multes i ells saben que hi ha una ordenança municipal. 
 
El Sr. Manuel Corral comenta que la gent s’aprofita del fet que no pot haver-hi un policia 
darrere de cada gos. 
 
El Sr. Ayuso comenta que això es pot fer en punts calents, a determinades hores. 
 
Pren la paraula el Sr. Josep Moreno, que comenta que durant molt de temps s’ha 
considerat que els pagesos i ramaders eren els destructors del medi ambient. La 
Guàrdia Urbana Rural sempre ha anat darrere d’ells. A la zona urbana s’ha de fer el 
mateix, s’ha d’informar, però si algú no compleix la normativa s’ha de multar perquè hi 
ha gent que és molt irrespectuosa. 
 
El Sr. Ayuso comenta que tots estem d’acord que la pedagogia és molt important. Hem 
de continuar treballant en dues direccions amb equilibri mitjançant pedagogia i sanció 
econòmica. 

 
 
En no haver-hi més intervencions, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari 
delegat, estenc aquesta acta. 

 
 
El secretari delegat Vist i plau  

El president 
 


